
                                   Protokół nr VIII/2024 

 z dnia 17 grudnia 2024r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Elżbieta Nowak — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Sesja  

rozpoczęła się 17 grudnia br. o godzinie 14:00 w sali sesyjnej urzędu gminy a zakończyła o 

godzinie 16:15 tego samego dnia.  

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady VIII sesji IX kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 15 

radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend 

3. Sławomir Dams 

4. Paweł Dobosz 

5. Katarzyna Fiałkowska 

6. Monika Golik 

7. Łukasz Graj 

8. Andrzej Macyszyn 

9. Zbigniew Magdziarz 

10. Hubert Niezborała 

11. Elżbieta Nowak 

12. Michał Stawujak 

13. Bogumiła Szewczyk 

14. Lucyna Urbaniak – Pielka 

15. Sławomir Wójcik 

 

 Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę wójta, Skarbnika Gminy. Powitała 

również wszystkich dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

zaproszonych gości. 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Andrzeja 

Macyszyna, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, 

Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Macyszyn 

 Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Andrzej 

Macyszyn. 

 ad 3) przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. 

 Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe: 

 1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

 2) wybór sekretarza obrad 

 3) przedstawienie porządku obrad 

 4) przyjęcie protokołu z obrad VII sesji RG 

 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad VII sesji RG. 

2. Przyjęcia budżetu gminy na 2025 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz 

na lata 2025-2036. 

 1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok wraz z proponowanymi 

autopoprawkami 

 2) przedstawienie projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2025-2036 

 3) przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu do projektu uchwały budżetowej i projektu uchwały w sprawie WPF oraz 

możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 

 4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do powyższej opinii oraz uzasadnienie 

wniosków nie przyjętych do projektu uchwały budżetowej 

 5) dyskusja nad autopoprawkami i ich przegłosowanie 

 6) głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubasz na lata 2025-2036 

 7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2025 

3. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

 1) przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Lubasz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2025 rok 

 2) zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2025 rok 

 3) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników 

przyrody na terenie Gminy Lubasz 

 4) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym, oznaczonych 

numerami 396/2 i 203/6 położonych w obrębie miejscowości Sokołowo, stanowiących 

własność Gminy Lubasz 

 5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki nr 967 położonej w Lubaszu 

 6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 



obszarze działek nr 601/4,601/5,601/6,601/7,601/8 położonych w Lubaszu 

 7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

rejonie ulicy Wrzosowej w Lubaszu 

 8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działek nr 202/101 i 202/102 położonych w Lubaszu 

 9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działek nr 84 i  103 położonych w Lubaszu 

 10) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 221 położonej w Dębe 

 11) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki nr 1271  położonej w Lubaszu 

 12) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działek nr 1037/1 i 1037/2 położonych w Lubaszu 

 13) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 939 położonej w Lubaszu 

 14) uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko 

– Trzcianeckiemu 

 15) zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

 16) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2036. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Zakończenie obrad VIII sesji RG. 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad. 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad VII sesji RG 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że sekretarzem obrad VII sesji był  Pan Łukasz Graj. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Łukasz Graj  stwierdził, że zapoznał się z 

protokołem z obrad sesji, która odbyła się 26 listopada 2024r. Stwierdził, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad VII sesji RG 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad VII sesji RG 



 Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  VII sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 2. Przyjęcia budżetu gminy na 2025 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Lubasz na lata 2025-2036. 

 ad 1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok wraz z proponowanymi 

autopoprawkami 

Do omówienia projektu na 2025r poproszono Skarbnika Gminy. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Fąferek omówiła  projekt uchwały budżetowej gminy na 2025 

rok. Powiedziała, że projekt WPF oraz projekt uchwały budżetowej gminy na 2025 rok zostały 

przyjęte zarządzeniami Wójta Gminy nr 151.2024 w dniu 12 listopada 2024 roku. Na początku 

omówiła stronę dochodową planu budżetu na 2025 rok, po stronie dochodów ustalono na kwotę 

58.261.758,40 zł, w tym dochody bieżące to kwota 49.861.576,87 zł i do tej grupy dochodów 

zaliczamy podatki i opłaty, dotacje od Wojewody na zadania bieżące (a więc zlecone i własne), 

udziały w podatku od os. fizycznych  - tzw. PIT oraz  subwencje ogólne i rezerwy. 

Dochody majątkowe ustalono na poziomie 8.400.181,53 zł, w tym ze sprzedaży mienia: 

- drewno – 10.000,00 zł, 

- sprzedaż nieruchomości ratalnych w Sokołowie – 6.150,00 zł, 

- sprzedaż trzech działek w Nowinie i dwóch w Sokołowie  – 30.000,00 zł, 

oraz  ze środków zewnętrznych (rządowych programów Polski ŁAD - 8.354.031,53 zł): 

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Funduszu POLSKI ŁAD – Program Inwestycji 

Strategicznych  - na zadanie inwestycyjne pn.”Budowa sieci wodociągowej do miejscowości 

Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie i budowa 

stacji podnoszenia ciśnienia w m. Sławienko” -2.232.500,00 zł,  

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Funduszu POLSKI ŁAD – Program Inwestycji 

Strategicznych – na zadanie inwestycyjne pn.”Budowa sieci wodociągowej w miejscowości 

Krucz i Kruteczek, zbiornika retencyjnego w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w 

miejscowości Sławienko” -2.517.500,00 zł, 

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Funduszu POLSKI ŁAD – Program Inwestycji 

Strategicznych – na zadanie inwestycyjne pn.”Poprawa usług społecznych poprzez 

modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu” – 1.216.470,00 zł, 



- dofinansowanie ze środków z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków - na zadanie 

inwestycyjne pn.”Wymiana pokrycia dachowego na budynku Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Kruczu”  – 117.600,00 zł, 

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków - na zadanie 

inwestycyjne pn.”Wymiana pokrycia dachowego na budynku przedszkola w Miłkowie” – 

98.000,00 zł, 

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków - na zadanie 

inwestycyjne pn.”Remont zabytkowego budynku starej szkoły w miejscowości Goraj” – 

1.076.961,53zł, 

- dofinansowanie ze środków z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków - na zadanie 

inwestycyjne pn.”Naprawa ścian, tynków zewnętrznych i malowanie cokołu oraz czyszczenie 

elewacji kościoła w Lubaszu” - 245.000,00 zł, 

-  dofinansowanie ze środków z Rządowego Funduszu POLSKI ŁAD – Program Inwestycji 

Strategicznych – na zadanie inwestycyjne pn.”Poprawa jakości usług społecznych i 

rekreacyjnych poprzez likwidacje barier architektonicznych i remonty budynków publicznych 

na terenie gminy Lubasz”- 850.000,00 zł. 

Przy szacowaniu strony dochodowej uwzględniono ok.4% wzrost stawek podatków i opłat 

lokalnych, o czym była mowa już przy założeniach do budżetu czyli na poprzednich komisjach, 

pozostałe dochody takie jak np. czynsze bud. komunalnych, dzierżawy gruntów również na 

poziomie ok.4% wzrostu. Stawki podatków przyjęte zostały na sesji w dniu 29 października 

br., nadmienić należy, że najwięcej, bo ok. 6,90% wzrósł podatek od nieruchomości od gruntów 

rekreacyjno-wypocz., który w 2024 roku wynosi 0,58 zł za m2, a obecnie stawka ta wynosić 

będzie 0,62 zł za 1 m2.. Środki transportu pozostały na niezmienionych stawkach, gdyż i tak 

(po weryfikacji) są w naszej gminie jednymi z najwyższych w okolicy-powiecie.  

Po ustaleniu nowych stawek podatków dla porównania np. 

ROLNY – plan  

Rok  2024   os.praw.124.400,00 zł + os fiz.546.540,00 zł =  670.940,00 zł 

Rok 2025   os.praw.99.060,00 zł + os.fiz.619.710,00 zł = 718.770,00 zł czyli o 47.830,00 zł 

więcej w stosunku do planu roku bieżącego (mogą występować wyłączenia gruntów z pod produkcji 

rolnej i wtedy może wystąpić naliczenie niższych przypisów) 

Opłata targowa  -  wzrosła najwięcej – bo ponad 11%, gdyż ona nie ulegała zmianie od 2018 

roku. Stawka tej opłaty wzrosła z 8 zł na 9 zł za stoisko o wymiarach 2,5 mb x 5 mb, natomiast 

pozostałe stawki tej opłaty nie uległy zmianie (np. odpusty). Opłata miejscowa wzrosła z  3,22 



zł  na 3,31 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu od osób fizycznych przebywających w celach 

wypoczynkowych, zdrowotnych lub turystycznych w miejscowościach Lubasz, Dębe i Goraj. 

Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych PIT wynoszą według zawiadomienia 

Ministra Finansów – 24.085.082,10 zł. Zasady naliczania tego podatku zmieniły się zgodnie ze 

zmienioną ustawach o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Podatek ten obliczany 

jest jako procent od dochodów podatników z terenu danej jednostki, a nie jak dotychczas na 

podstawie podatku należnego.  

Oprócz podatku PIT, Ministerstwo Finansów skalkulowało: 

- subwencje ogólną – 9.205.894,65 zł, 

- rezerwę  -717.966,64 zł, 

- CIT -41.890,16 zł. 

Razem środki z budżetu państwa to kwota 34.050.833,55 zł.  

Podatki realizowane na rzecz budżetu gminy przez Urzędy Skarbowe – przyjęto na poziomie 

przewidywanego wykonania roku bieżącego, a są to takie podatki jak: wpływy z podatku od 

działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacanego w formie karty podatkowej, podatek od 

spadków i darowizn, podatek od czynności cywilno-prawnych oraz wpływy z podatku 

dochodowego od osób prawnych. 

Na podstawie przewidywanego wykonania roku bieżącego skalkulowano również wielkość 

opłaty eksploatacyjnej, którą gmina pozyskuje z działalności żwirowni w Klempiczu. 

Jeżeli chodzi o stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, Rada Gminy  nie 

podjęła uchwały zwiększającej stawki i pozostawiła je na poziomie roku 2024 czyli 39,00 zł od 

osoby za gospodarowanie odpadami zbieranymi selektywnie oraz dwukrotność tej stawki przy 

braku stosowania segregacji odpadów. Dla nieruchomości, na których znajdują się domki 

letniskowe opłata wynosi 224,00 zł rocznie za odpady zbierane i odbierane w sposób 

selektywny oraz 448,00 zł dla właścicieli, którzy tego obowiązku nie dopełniają. 

Jak wygląda strona dochodowa i wydatkowa gospodarki odpadami mówi nam załącznik nr 12 

do projektu uchwały budżetowej na 2025 rok, w którym dochody skalkulowano na poziomie 

3.203.320,00 zł, a wydatki 3.656.937,00 zł. Z danych tych wynika, iż gospodarowanie 

odpadami nadal się nie bilansuje i wynosi 453.617,00 zł. 

Struktura dochodów przedstawia się następująco: 

      *  dochody własne gminy          -  12.793.096,32 zł, : ( w tym: 324.291,81 zł to dochody unijne: Ogólny plan 

zagospodarowania przestrzennego gminy -155.267,96 zł +Strategia rozwoju Gminy na lata 2025-2034 -64.000,35 zł+ 105.023,50 zł GOPS 

„Usługi społeczne w Gminnie Lubasz”)    

      *  subwencje+PIT                       -  34.050.833,55 zł,    



      *  dotacje  na zadania zlecone    -    2.635.228,00 zł, 

      *  dotacje na zadania własne      -       382.419,00 zł, 

      *  dochody majątkowe               -     8.400.181,53 zł. 

                                                          ---------------------------- 

                                                          =  58.261.758,40 zł        

Wartość dochodów jest niższa od aktualnego planu dochodów na 2024 rok- sesja 17.12.2024- 

(61.797.379,85 zł) o ponad 3 mln, wpływ na to ma chociażby niższa kwota dochodów 

majątkowych (w 2024 ponad 10 mln, w 2025 8 mln). 

WYDATKI 

Wydatki ustalone zostały na  poziomie 59.017.535,52 zł, w tym: 

- wydatki bieżące  -  47.825.847,37 zł  

- wydatki majątkowe  -    11.191.688,15 zł     

Całość planu finansowego wydatków, podzielona jest, jak wcześniej wspomniałam na 

jednostki, i tak: 

• GOPS - 5.566.922,04 zł (własne - 3.047.333,04 zł, w tym:382.419 zł  wojew.+2.664.914,04 zł   

                                        Gmina oraz zlecone 2.519.589,00 zł) – w środkach własnych  

                                                105.023,50zł  stanowi projekt unijny „Usługi społeczne w Gminie Lsz”   

• SP Krucz – 1.086.978,00 zł, (obecnie jest 995.510,47 zł) 

• SP Jędrzejewo – 1.102.820,00 zł, (obecnie jest na dzień 26.11.2024-945.614,56 zł) 

• SP Miłkowo - 2.884.270,00 zł, (obecnie na dzień 26.11.2024-2.696.045,33 zł zł) 

• SP Lubasz -  10.730.207,00 zł, (obecnie na dzień 26.11.2024-9.609.323,33zł)                     

jednostki 

• Przedszkole - 5.718.937,00 zł,                     

• GZOSZIP – 1.901.221,00 zł, (w tym dowozy 297 tys.) 

• Urząd Gminy - 30.026.180,48 zł 

======================== 

Razem:      =   59.017.535,52 zł :  

 

                        Jednostki oświatowe: = 23.424.433,00 zł, 

                        GOPS = 5.566.922,04 zł, 

                        UG = 30.026.180,48 zł     

 

W planach finansowych szkół w dziale klasyfikacji budżetowej pn:„OŚWIATA I 

WYCHOWANIE” znajdują się wydatki skierowane na:  



-szkoły podstawowe, 

-przedszkola, 

-dowożenie uczniów do szkół, 

-stołówki szkolnej, 

-realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej  organizacji nauki i metod pracy dla   

 dzieci w przedszkolach oraz szkołach, 

-świetlic szkolnych, dokształcanie nauczycieli. 

Ponadto Urząd Gminy realizuje zadania również poprzez podmioty, którym udziela dotacji z 

budżetu. W planie budżetu na 2025 rok założono na te zadania łącznie kwotę: 2.767.772,00 zł, 

a zestawienie planowanych do udzielenia dotacji zawiera załącznik nr 8. 

Podział : 

• Dotacje dla jednostek sektora fin.publ. – 2.317.772,00 zł m.in. 

- UG i UM Cz-ów –na  przedszkola niepubliczne- 248.500,00 zł, 

- UM Cz-ów – na żłobki - 50.400 zł, 

- GOK – 1.572.540,00 zł, (w tym: RS =3.620,00zł, Serce dziecka=7.000,00zł+ Nadzieja  5.000,00zł 

+KGW=6.750,00zł (Sławno 1.500,00zł+Lubasz 5.250,00zł) + modelarstwo 5.000,00 zł). 

- Biblioteka – 345.700,00 zł, 

- transport lokalny – 50.000,00 zł. 

• Dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych – 450.000,00 zł m.in. 

- dotacja Fundacja Natura Działania Lubasz -3.000,00zł+ dotacja do spółek wodnych 

10.000,00 zł,+WOPR Anioły Trzcianka 10.000,00zł,  

- dotacje do działalności sportowych do realizacji stowarzyszeniom – 131.000,00 zł 

  (85.000 zł Radwan+Optimum-23.000,00 zł, Nordic Walking - 4.000,00 zł, Klub 

Jeździecki Nowina -7.000,00 zł+ PCT Basket 18.000,00 zł, 

• Dotacja majątkowa – łącznie 324.632,00 zł, tj: kolej+ 34.632,00 zł, 12.000,00 zł – 

dotacje do przydomowych oczyszczalni, dotacje do piecy-28.000,00 zł. 

30.000,00 zł – dotacja do wymiany źródeł ciepła -piece, kościół-250.000,00 zł. 

ZADANIA INWESTYCYJNE –zawarte są w załączniku nr 4. Łączna kwota tych 

wydatków to 11.191.688,15 zł i stanowi to 18,90 % wydatków łącznych ogółem. 

W wydatkach majątkowych 182.562,62 zł stanowią wydatki Funduszu Sołeckiego. 

1) „Budowa sieci wodociągowej do m. Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej i 

modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia w m. 

Sławienko” – 627.420,65 zł-środki własne oraz 2.232.500,00 zł POLSKI 

ŁAD=2.859.920,65 zł, 



2) „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek, zbiornika 

retencyjnego w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości Miłkowo 

– 122.294,65zł środki własne oraz 2.517.500,00 zł POLSKI ŁAD=2.639.794,65 zł, 

3) „Budowa drogi w Goraju” – 100.000,00 zł, 

4) „Budowa ul. Promiennej – 120.000,00 zł, 

5) „Budowa ul. Wierzbowej” -60.000,00 zł, 

6) „Przebudowa chodnika przy ul. Winiary” – 60.000,00 zł, 

7) „Wykonanie zjazdu w Klempiczu” – 36.000,00 zł, 

8) „Poprawa jakości usług społecznych i rekreacyjnych poprzez likwidację barier 

architektonicznych i remonty budynków publicznych na terenie gminy Lubasz – 

430.000,00 zł-własne oraz 850.000,00 zł POLSKI ŁAD=1.280.000,00zł, 

9) „Poprawa usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w 

Lubaszu” -316.000,00 zł – środki własne oraz 1.216.470,00 zł POLSKI ŁAD 

=1.532.470,00 zł. 

10) „Poprawa jakości oświetlenia we wsi Nowina” 50.000,00 zł+ FS 3.500,00 

zł=53.500,00zł 

11) „Modernizacja boisk -175.000,00 zł. 

REZERWY: w planie budżetu zabezpieczone zostały środki na tzw. rezerwy: 

• Ogólna w wysokości 70.000,00 zł (wynosić ona musi od 0,1 do 1% wydatków budżetu), 

• Celowa w wysokości 130.000,00 zł 

(suma tych rezerw nie może przekraczać planowanych 5% wydatków w tym na 

realizacje zadań zarządzania kryzysowego nie mniej niż 0,5 % wydatków budżetu 

gminy, pomniejszone o wydatki inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia i pochodne 

od wynagrodzeń oraz wydatków na obsługę długu). 

W projekcie budżetu na 2025 rok zaplanowane są również przychody w kwocie 2.158.694,40 

zł z tego: 1.980,00,00 zł to obligacje a 178.694,40 zł to środki z projektu unijnego pn. 

:”Cyberbezpieczny samorząd” 

Oraz  

Rozchody – czyli spłaty rat kredytów i pożyczek  1.402.917,28 zł. 

Deficyt budżetu to kwota 755.777,12 zł. 

Planowana kwota długu na koniec 2025 r. wynosi 755.777,12 zł =30.069.061,00 zł i do 

dochodów planowanych stanowi to 51,61 %. 

 

Radni nie mieli  pytań do budżetu na 2025r., bo był on dokładnie omówiony podczas 



posiedzenia Wspólnych Komisji RG w dniu 12.12.20234,  a w projekcie budżetu zostały 

uwzględnione autopoprawki, które radni wnieśli. 

Następnie Wójt Gminy Pan Marcin Filoda  przedstawił autopoprawki do projektu budżetu 

gminy przyjętego zarządzeniem nr 150.2024 Wójta Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2024r. 

Powiedział: „Uwzględniając aktualny stan rzeczywisty i prawny w okresie po przyjęciu 

projektu uchwały budżetowej na 2025 rok  (zarządzenie Wójta Gminy Lubasz z dnia 12 

listopada 2024r.), biorąc pod uwagę opinie Komisji Rady Gminy oraz Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu, ponownie przeprowadzono analizę dochodów i wydatków 

proponując następujące zmiany do planu budżetu: 

„I.W zakresie dochodów : 

Zwiększono o 6.000,00 zł kwotę przeznaczoną na dotację celową z budżetu na finansowanie 

lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom (PCT Basket)- dz.926 

rozdz.92605 par.2820. 

Zadanie Funduszu Sołeckiego sołectwa Bzowo-Goraj pn.”Ułożenie kostki brukowej przy 

zabytkowej szkole w Goraju” z zadania inwestycyjnego przeniesiono do bieżących usług – 

7.999,35 zł - dz.921 rozdz.92120 par.4300, Fundusz Sołecki sołectwa Sławno przedsięwzięcie 

pn:”Poprawa bezpieczeństwa poprzez zakup lamp solarnych” -6.159,41 zł z wydatków 

inwestycyjnych przeniesiono na zadania bieżące – dz.900 rozdz.90015 par.4210. Zmiany 

klasyfikacji dokonano również w przedsięwzięciu Funduszu Sołeckiego sołectwa Kamionki 

pn:”Budowa placu zabaw  przy świetlicy wiejskiej w Kamionce” z działu 926, rozdział 92601 

na dział 921,  rozdział 92109 (świetlice i kluby)- 10.258,34 zł. 

Do zadań bieżących wprowadzono nowe zadanie pn:”Przegląd serwisowy oczyszczalni 

ścieków w Stajkowie” i przeznaczono na ten cel 175.000,00 zł (dz.010 rozdz.01044 

par.4300).  

Zadania bieżące zwiększono zatem o 195.158,76 zł, umniejszając jednocześnie o 14.158,76 zł 

zadania majątkowe. 

2.Zadania inwestycyjne  ( zmniejszono  o 551.000,00 zł):  

a) „Budowa sieci wodociągowej do m. Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej i         

modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia w m. Sławienko” – 

wartość robót na 2025 rok to kwota 3.056.720,65 zł (dofinansowaniu z programu Polski   

ŁAD  2.232.500,00 zł +824.220,65 zł środki własne). 

Wartość zadania w stosunku do projektu zmniejszono o kwotę 196.800,00 zł, w związku  z 

przerobem prac opłacono tę kwotę w roku 2024 .  

 

      



b) „ Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek, zbiornika retencyjnego    

       w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości Miłkowo” – wartość      

       robót na 2025 rok to kwota 3.018.474,52 zł (dofinansowaniu z programu Polski ŁAD     

        2.517.500,00 zł +500.974,52 zł środki własne). 

       Wartość zadania w stosunku do projektu zmniejszono o kwotę 378.679,87 zł, w związku            

       z przerobem prac opłacono tę kwotę w roku 2024.  

Wprowadzono nowe zadania inwestycyjne: pn: 

    a)”Wykup gruntów pod budowę ścieżki rowerowej Lubasz -Dębe” na  kwotę 24.479,87    

  zł  (dz.700 rozdz.70005 par.6060), 

b)”Budowa dróg w Nowinie i Kamionce” na kwotę 100.000,00 zł 

rezygnując jednocześnie z inwestycji pn:”Budowa drogi w Goraju” – na wartość 100.000,00 zł  

II. PRZYCHODY 

W zakresie przychodów: 

Umniejszono planowane do zaciągnięcia zobowiązania (emisja obligacji) o kwotę 370.000,00 

zł i  przychody z tego tytułu ( paragraf "931") po zmianach wynosić będą 1.980.000,00 zł. 

Zmianie uległ deficyt i wynosić będzie 755.777,12 zł.  

Uwzględniono uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Dokonano następujących korekt w klasyfikacji planu wydatków: : 

1)  dział „754” Rodzina   

rozdział „75412” – Ochotnicze Staże Pożarne 

paragraf „2820” – dotacje celowe do realizacji stowarzyszeniom  przekwalifikowano do  

rozdziału 75411 – Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej,   

 paragraf 2300 – wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy 

     oraz w planie dochodów środki z  Krajowego Planu Odbudowy z przeznaczeniem na zadanie    

     pn:”Gminny program rewitalizacji” na kwotę 64.000,35 zł omyłkowo sklasyfikowano w 

rozdziale  75668 „Programy regionalne 2021-2027 finansowane z udziałem Funduszu na 

rzecz Sprawiedliwej  Transformacji", a winno być 75867 „Krajowy Plan Odbudowy” .       

Zadania inwestycyjne pn:”Remont zabytkowego budynku starej szkoły w miejscowości 

Goraj” oraz „Naprawa ścian tynków zewnętrznych i malowanie cokołu oraz czyszczenie 

elewacji kościoła w Lubaszu” są zadaniami dofinansowanymi ze środków zewnętrznych o 

które gmina aplikowała do Rządowego Programu Odbudowy Zabytków”. Zadania mają 

charakter majątkowy, których  celem jest modernizacja i ulepszenia, co podkreślone było w  



złożonym wniosku aplikacyjnym (m.in. wymiana kotła wraz z przebudową i rozbudową 

technologii kotłowni w Goraju czy wykonanie izolacji kościoła w technologii REMMERS). 

Przedsięwzięcie sołectwa Nowina pn:”Poprawa jakości oświetlenia we wsi Nowina” na kwotę 

3.500,00 zł zaklasyfikowano do zadań inwestycyjnych ze względu, iż z budżetu gminy na 

takież samo zadanie  zabezpieczono kwotę 50.000,00 zł.   

W uchwale do opisu źródeł sfinansowania deficytu budżetu dodano, iż przychody 

sfinansowane zostaną z wynikających z rozliczeń środków określonych w art.5 ust 1 pkt 2 

ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych 

środków ( §906) oraz przychodami ze sprzedaży innych papierów wartościowych (§931). 

W ramach upoważnień dla Wójta Gminy do par.19 pkt.3  dodano zapis  „przenoszenia planu 

wydatków bieżących na wydatki majątkowe i wydatków majątkowych na wydatki bieżące w 

ramach działu”.  

Podsumowując powyższe zmiany w stosunku do projektu nastąpił wzrost wydatków 

bieżących  o kwotę 195.158,76 zł oraz  umniejszenie wydatków majątkowych  o kwotę 

565.158,76 zł (tj. zmniejszenie wydatków ogółem o 370.000,00 zł).  

Plan budżetu gminy na 2025r. po stronie wydatków  zmienił się i wynosi  59.017.535,52 zł, z 

tego: 

- wydatki bieżące – 47.825.847,37 zł, 

- wydatki majątkowe – 11.191.688,15 zł. 

Natomiast dochody budżetu nie uległy zmianie i wynoszą  58.261.758,40 zł, z tego: 

- dochody bieżące 49.861.576,87 zł, 

- dochody majątkowe – 8.400.181,53 zł.” 

Radni nie mieli  pytań do autopoprawek na 2025r. 

Po omówieniu projektu budżetu na 2025 rok i autopoprawek, przeszliśmy do omawiania 

kolejnego punktu a mianowicie WPF na lata 2025-2036, który to przedstawiła skarbnik 

Gminy Renata Fąferek. 

ad 2) przedstawienie projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2025-2036 

 Powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa koncentruje się na ustalaniu 

spodziewanych wielkości dochodów, wydatków, przychodów oraz kwoty długu. Umożliwia 

ona ocenę sytuacji finansowej, możliwości inwestycyjnych oraz kształtowanie się zdolności 

kredytowej gminy. Dane zawarte w prognozie musza być w pełni zgodne z danymi zawartymi 

w uchwale budżetowej na dany rok, tj.: 

 - w zakresie wielkości dochodów z podziałem na bieżące i majątkowe, dochody z PIT, 

dochody z tytułu udziału we wpływach podatku od osób prawnych, subwencji ogólnej, dotacji 

i środków przeznaczonych na cele bieżące, podatku od nieruchomości, 



- w zakresie wydatków – z podziałem na bieżące, majątkowe, wykazane są również wydatki 

na wynagrodzenia i na obsługę długu, 

- wynik budżetu  (przychody minus rozchody )po autopoprawkach zmienił się i wynosi  

1.125.777,12 zł. 

W WPF zawarta jest również kwota długu, która w projekcie wynosi 30.439.061,00 zł a po 

autopoprawkach została zmniejszona o 370.000,00 zł tj. 30.069.061,00 zł w stosunku do 

dochodów planowanych po autopoprawkach stanowi to 51,61 %. 

Zadania realizowane przez okres dłuższy niż 1 rok –są to przedsięwzięcia majątkowe – łączny 

limit na rok 2025 wynosi 10.994.125,53 zł, a limit zobowiązań to 8.347.362,36 zł, łącznie 

mamy 11 przedsięwzięć i 2 zadania przy udziale środków unijnych. Mamy również 

przedsięwzięcia bieżące 8 oraz 5 unijnych. 

Relacja spłat zobowiązań  finansowych i wydatków bieżących na obsługę długu do 

planowanych dochodów bieżących, pomniejszonych o dotacje i środki przeznaczone na cele 

bieżące, o której mowa w art.243 u o f. p. wynosi 7,33 % przy dopuszczalnym wskaźniku 

spłaty zadłużenia ustalonym na poziomie 9,87 %, a więc relacja ta nie przekracza 

dopuszczalnego poziomu zadłużenia. 

Najgorzej wypada to w roku 2036,  gdzie różnica pomiędzy wskaźnikiem dopuszczalnym 

obliczonym w oparciu o plan trzeciego kwartału roku poprzedzającego pierwszy rok 

prognozy z poz. 8.1.jest niewielka i wynosi 0,53 punktu procentowego. Ale po poprawkach, 

gdzie splata jest o 370 tys. mniejsza, wskaźnik ten się polepszył i wynosi 1,1 punktu 

procentowego. 

 

Radni w sprawie projektu WPF na lata 2025-2036 rok nie mieli żadnych zastrzeżeń ani pytań. 

 

ad 3) przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Lubasz i Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu do projektu uchwały budżetowej i projektu uchwały w sprawie WPF oraz 

możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 

Pani Renata Fąferek skarbnik gminy przedstawiła opinie RIO w Poznaniu oraz opinie  

poszczególnych Komisji Rady Gminy Lubasz omówili przewodniczący poszczególnych 

Komisji Rady Gminy: Łukasz Graj, Monika Golik i Lucyna Urbaniak - Pielka. Pani Renata 

Fąferek skarbnik gminy przedstawiła 3 opinie RIO w Poznaniu do projektu uchwały 

budżetowej i projektu WPF oraz opinie o  możliwości spłaty deficytu budżetu. Powiedziała, 

że po przeanalizowaniu przez  Regionalną Izbę Obrachunkową projektu uchwały budżetowej 

na 2025 r. przyjętej zarządzeniem Wójta Gminy nr. 151.2024 z dnia 12.11.2024 r. wydane 

zostały opinie o tym dokumencie, a w przypadku RIO również o możliwości sfinansowania 

deficytu, opinia o projekcie WPF na lata 2025 - 2036. Opinie wydane przez RIO Poznań 

również są pozytywne z małymi uwagami. Opinie wystawione przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w tych sprawach zawierały uwagi formalne, które zostały uwzględnione w 

autopoprawkach. Autopoprawki obejmowały dostosowanie kwot ujętych w projekcie budżetu do 

obecnej sytuacji. 

 

Opinie wydane przez 3 Komisje RG Lubasz: 

- Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

- Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. 

- Komisja Rozwoju Gospodarczego. 

Opinie są w pełni pozytywne z uwagami. 



 W załączeniu do protokołu opinie z RIO w Poznaniu i opinie Komisji Rady Gminy Lubasz.           

 

Uwag żadnych nie wniesiono. 

  

ad 4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do powyższej opinii oraz uzasadnienie 

wniosków nie przyjętych do projektu uchwały budżetowej 

Następnie Wójt Gminy Pan Marcin Filoda  przedstawił wnioski nie przyjęte do uchwały 

budżetowej na 2025 rok. Wniosek jest następujący: 

Wniosek p. Żanety Andrzejewskie w sprawie posadowienia przy „Cegielni” na ul. 

Stajkowskiej wiaty przystankowej – wniosek będzie rozpatrzony kompleksowo na etapie 

zmian budżetu roku przyszłego.  

Wójt powiedział, że będziemy starali się zwiększać przychody własne, co umniejszy 

zadłużenie gminy. Podsumowując budżet będzie on wymagał dużego skupienia i 

odpowiedniego wydawania środków z budżetu.  

Wójt Gminy poinformował, że wniosek nie przyjęty na 2025 rok będzie realizowany przy 

uzyskaniu wolnych środków w budżecie. 

 

ad 5) dyskusja nad autopoprawkami i ich przegłosowanie 

 Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz zapytała czy ktoś z radnych ma jakieś zapytania? 

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano nad autopoprawkami 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że autopoprawki przyjęto jednogłośnie. 

 

ad 6) głosowanie nad projektem uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubasz na lata 2025-2036 

 Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 



Głosowano nad projektem uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Lubasz na lata 2025-2036 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/61/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 7) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2025 

 Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano  nad projektem uchwały budżetowej na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/62/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

PRZERWA  

WZNOWIENIE OBRAD 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu12 grudnia 2024r. i dlatego po uzgodnieniach projekt uchwały 

przedstawiła Przewodniczącą Rady Gminy- Elżbieta Nowak, a projekty uchwał dotyczące 

sfery budżetowej przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 



 

Ad 3. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

 ad 1) przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Lubasz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2025 rok 

 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Lubasz z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/63/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 2) zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2025 rok 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/64/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 



ad 3) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych 

pomników przyrody na terenie Gminy Lubasz 

 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 

konserwacyjnych pomników przyrody na terenie Gminy Lubasz 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/65/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 4) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym, oznaczonych 

numerami 396/2 i 203/6 położonych w obrębie miejscowości Sokołowo, stanowiących 

własność Gminy Lubasz 

 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym, 

oznaczonych numerami 396/2 i 203/6 położonych w obrębie miejscowości Sokołowo, 

stanowiących własność Gminy Lubasz 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/66/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 



ad 5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 967 położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działki nr 967 położonej w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/67/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działek nr 601/4,601/5,601/6,601/7,601/8 położonych w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 601/4,601/5,601/6,601/7,601/8 położonych w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/68/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulicy Wrzosowej w Lubaszu 



 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Wrzosowej w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/69/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 ad 8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działek nr 202/101 i 202/102 położonych w Lubaszu 

 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 202/101 i 202/102 położonych w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/70/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działek nr 84 i  103 położonych w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 



 Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 84 i  103 położonych w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/71/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 10) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 221 położonej w Dębe 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działki nr 221 położonej w Dębe 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/72/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 11) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 1271  położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działki nr 1271  położonej w Lubaszu 

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/73/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 ad 12) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 1037/1 i 1037/2 położonych w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta 

Nowak. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działek nr 1037/1 i 1037/2 położonych w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/74/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 13) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 939 położonej w Lubaszu 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Elżbieta Nowak. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działki nr 939 położonej w Lubaszu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/75/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

ad 14) uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Czarnkowsko - Trzcianeckiemu 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Czarnkowsko - Trzcianeckiemu 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/76/2024 stanowi załącznik do protokołu.  

ad 15) zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 



Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/77/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 ad 16) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2036 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2036 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, 

Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Bogumiła Szewczyk, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Sławomir Wójcik 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr VIII/78/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 4. Interpelacje i wnioski. 

Radna Żaneta Andrzejewska   - poinformowała o tym, że zgłosiły się do niej panie, które 

chodzą o balkonika z prośbą o przekazanie informacji do Prezesa GZK w Lubaszu, by kosze, 

w których gromadzone są odpady po ich opróżnieniu stawiali te kosze blisko ich zamieszkałej 

posesji. 

Ad 5. Zakończenie obrad VIII sesji RG. 

  

Wójt przekazał mieszkańcom życzenia świąteczne, podziękował za współpracę radnym, sołtysom, 

kierownikom jednostek, wszystkim tym którzy nas wspierają w naszych działaniach, 

pracownikom. 

Przewodnicząca Rady Gminy również złożyła życzenia świąteczne, podziękowała radnym, 

sołtysom i pracownikom za współpracę. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady VIII sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:15. 

                                                                       

 

                                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 



                                                                                               Elżbieta Nowak 

 

Sekretarz obrad 

Andrzej Macyszyn 

 

Przygotowała: Elżbieta Janasek 

 


